
Voda bude vzácnejšia ako ropa 
18. júna 2008 Vláda a parlament 
Štát nemá žiadnu kontrolu nad distribúciou pitnej vody v krajine.  
Povedal to na dnešnom stretnutí s vedením ministerstva životného prostredia premiér Robert 
Fico. Tento fakt považuje za "neadekvátny a neúnosný". Fico prisľúbil, že vláda bude 
iniciovať so Združením miest a obcí SR diskusiu, akým spôsobom sa voda dostane k 
obyvateľom. Podľa premiéra sa totiž voda stane v budúcnosti významnejšou surovinou ako 
ropa a elektrická energia.  
 
Ako ďalej uviedol Fico, s ministrom životného prostredia Jaroslavom Izákom hovorili aj o 
vlastníckych vzťahoch k vodárňam a kanalizáciám, kde bol urobený transfer na mestá a obce 
a niektoré vodárenské spoločnosti vpustili medzi seba strategických partnerov. Je to najmä 
Trenčín, Poprad a Banská Bystrica, spresnil. Dodal, že tento stav spôsobí ťažkosti pri 
využívaní eurofondov a bude sa ním musieť zaoberať vláda. 
 
Ďalším cieľom vlády je ambícia spustiť 3. a 4. blok mochoveckej atómovej elektrárne. 
"Otvára sa téma chladiacej vody, ktorú potrebujeme na chladenie v tejto atómovej 
elektrárni," uviedol Fico a dodal, že na bezproblémové fungovanie týchto blokov bude nutná 
rekonštrukcia vodného diela Kozmálovce a dokončenie vodného diela Slatinka.  
 
"Stále nám spôsobuje problém systém Natura 2000, ako aj obrovský rozsah 
chránených vtáčích území," objasnil Fico ďalšiu tému, ktorú s ministrom 
Izákom na stretnutí otvorili. Vysvetlil, že dochádza k nerovnováhe medzi 
hospodárskymi záujmami, záujmami ochranárov a záujmami vlastníkov 
pozemkov, ktoré sa na týchto chránených územiach nachádzajú.  
 
Systém Natura 2000 je preto podľa premiéra nutné prehodnotiť vrátane 
rozsahu chránených území. "Je to komplikovaná vec, ale musíme touto 
cestou ísť, lebo by sme zastavili akýkoľvek ďalší rozvoj Slovenskej republiky", 
skonštatoval Fico.  
 

 


